# SPARK JOY LIGHT UP HOPE

願望童活動 CHILDREN ACTIVITIES

活動花絮 ACTIVITY HIGHLIGHTS WISH PLANET

**ACKNOWLEDGEMENT** 

# 「我希望擁有一部iPad 發展我的網店。」

"I wish to have an iPad for my online store development."



子朗 Alvis, 8 蘭格罕細胞組織球増生症 angerhans Cell histiocytosis

子朗年紀小小,卻已經是一名網店店主「Alvis Shop」。他 在治療期間留意到媽媽網上購物的習慣,於是自己做資料搜 集,建立了屬於自己的網店,更獲得了醫生、護士和親戚的 支持。

子朗十分有主見, 並常常花時間鑽研自己的興趣。他每次經 過超級市場,都會逗留收銀機附近觀看,留意POS系統。

Despite still being a kid, Tsz Long is already the owner of an online store "Alvis Shop". While he was receiving his treatment, he noticed his mother's habit of online shopping. He then did some research and build his very own online store. His relatives and even the doctors and nurses became his customers.

Tsz Long has lots of ideas and spends a lot of time studying things he likes. Every time he visits a supermarket, he likes to stand near the cashier and watch how the POS system works.



故



願望團隊答應幫他向同事宣傳網店,更下了訂單,讓他等待實現願望期間可以處理訂單。

### 家人對子朗的支持

到訪子朗家裡期間,團隊留意到四處貼著子朗的網店資訊,包 括發貨流程等,家人更特意擺放了一個櫃讓子朗存貨。團隊又 留意到子朗用手寫形式為各式各樣的貨物寫上標籤,於是特別 為他送上一部標籤機。子朗驚喜不已,原來他早前的生日願望 正是擁有一部標籤機。



子朗積極發展自己的網店生意,並希望透過iPad學習剪片。得知自己的願望即將實現後,他事前做足功課,對比了不同的平板電腦型號。

#### 認真對待每個願望

除了為子朗送上iPad,願望團隊更邀請HKTVmall安排參觀活動,向子朗介紹HKTVmall的網店運作。HKTVmall非常認真對待是次邀請,更視子朗為商業合作伙伴,準備了詳盡的簡報彙報。另一方面,子朗亦非常成熟、非常留心投入,除了細心打扮,穿著自己最喜愛的粉紅色上衣,更準備了一些問題請教HKTVmall團隊,例如會員制度、如何成為合作伙伴、如何將自己的貨品上架到HKTVmall等等。

媽媽: 「很久沒有看到子朗笑得這麼開心。你們都很細心,留 意到子朗的需要。」

在願望日,子朗和家人親手做了豆沙包送給我們,以答謝我們 對他網店的支持。

### 團隊設計的心意卡成為子朗的網店標誌

願望團隊送給子朗一張願望成真卡,上面寫滿大家對他的祝福 語。子朗十分喜歡這個設計,所以決定以這張心意卡成為他的 網店標誌。

子朗願望屬「賽馬會願望樂園計劃」,計劃由香港賽馬會慈善 信託基金捐助

Jockey Club Wish Planet Project funded by The Hong Kong Jockey Club Charities Trust



The Wish Team promised to recommend his online store to their colleagues. They also ordered something so that Tsz Long can take care of the orders while he waits for the Wish Day to come.

#### With the Full Support of Family

While visiting Tsz Long's home, the Wish Team noticed there were notes of Tsz Long's online store posted everywhere, including information about the delivery process, etc. His family even got him a cupboard for his inventory. The team also noticed Tsz Long handwrites labels for different merchants. Therefore, they surprised him with a labeller. Tsz Long was so amazed as this was actually his birthday wish.

Tsz Long has been actively developing his online store's business. He hopes to learn video editing skills through an iPad. After knowing he's granted a wish, he did some research and compared different tablet models.

### **Prepare Every Wish with Heart**

Besides giving Tsz Long an iPad as a gift, the Wish Team invited HKTVmall to arrange a tour to introduce Tsz Long to the operations of HKTVmall's online store. HKTVmall takes this invitation seriously. They treat Tsz Long as a business partner and prepared a detailed presentation. On the other hand, Tsz Long was very mature and attentive. He wore his favourite color, pink, and even prepared some questions for the team from HKTVmall. For example, the membership programme, how to become a business partner, and how to sell his merchants on HKTVmall.

Tsz Long's mother said, "I haven't seen Tsz Long smile so happily in a while. You are all very considerate and you know what he needs".

On Wish Day, Tsz Long and his family made us some dorayaki, to thank our support to his online store.

### The message card designed by our team became the logo of Tsz Long's online store

The Wish Team gave Tsz Long a Wish card, with everyone's blessings written on it. Tsz Long liked it very much so he decided to use it as the logo of his online store.



鳴謝: HKTVmall, 仁孚有限公司

Acknowledgement: HKTVmall, Zung Fu House



### 創作力量 童夢想 Power of Creativity Make Wish Come True

「我希望製作8間玩具屋!」
"I wish to create 8 identical LEGO homes!"
Carys, 10
描紋肌肉瘤 Rhabdomyosarcoma



10歲的Carys非常熱愛以LEGO創作屬於自己的模型,閒時都會觀看一些網上的教學影片,然後融合自己的創意去設計一些LEGO小擺設。患有橫紋肌肉瘤的她,在治理期間長期留在家中,反而令她有更多時間,去創作更大更複雜的LEGO玩具屋,然後把小擺設和傢俬都放在玩具屋裡,享受成為一位室內設計師的樂趣。

### 「我希望可以親手建立一間屋,送給家人及照顧過我的哥哥 姐姐」」

機緣巧合之下,Carys在願望成真基金的網站,看到另一個關於LEGO的願望故事,一個念頭油然而生 - Sharing is caring - 她希望透過分享自己的LEGO創作,去答謝家人,和一眾在患病期間照顧過她的醫護和機構。然後,我們開始與Carys討論她夢想中的玩具屋,有多少層?有多少個房間?裡面有甚麼傢俬擺設?人物設計會是怎樣的?當Carys有了初步的構想之後,她跟我們說希望可以複製8間一模一樣的玩具屋,一間放在家中,另外7間送給幫助過她的人。

### 沒有,不可能的任務

當聽到Carys希望製作8間玩具屋這個龐大工程後,願望團隊立即行動,並有幸得到「樂高專業認證大師」Andy和一班義工的相助,把不可能變成可能。一連7日,我們安排Carys到Andy的工作室,在她專屬的工作枱上工作。由於工作室裡充斥著大大小小形形色色的LEGO組件,Carys一進去便眼睛發亮!

在這7天裡,Andy負責協助Carys設計她的玩具屋,Carys 家人與願望團隊的義工們分工合作複製另外的7間。看似不可 能的任務,最終大功告成。

現在,其中一間玩具屋,更有幸放在願望成真基金辦公室。 謝謝你Carys!



鳴謝: 樂遊創意 Acknowledgement: Legend Creative 10-year-old Carys is very passionate about creating her own designs using LEGO. In her leisure time, she would watch tutorial videos online and combine her own ideas to create small LEGO decorations. Being diagnosed with rhabdomyosarcoma, she spends long periods at home receiving treatment. This has given her more time to create bigger and more complex LEGO homes, as well as put her LEGO decorations and furniture into these homes, experiencing the joy of being an interior designer.

### "My wish is to personally build a home and give it to my family and the people who have taken care of me."

Coincidentally, Carys saw a Wish Story relating to LEGO on our Make-A-Wish website. She spontaneously thought of an idea: Sharing is caring. She hoped to thank her family, the medical staff who have taken care of her throughout her treatment journey, and Make-A-Wish by sharing her own LEGO creations. Afterwards, we started discussing with Carys what her dream LEGO home would look like. How many floors would there be? How many rooms will it have? What type of furniture would there be? How will the characters be designed? After Carys had an initial idea of what she wanted, she told us that she hoped to create 8 identical LEGO homes. She would keep one at her house and give the remaining seven to the people who have helped her.

#### There is no impossible task

After listening to Carys' Wish to create 8 identical LEGO homes, the Wish Team immediately got to work. We had the honor of getting the help from Lego Certified Professional Andy and a team of volunteers to make this impossible project possible. For 7 consecutive days, we arranged for Carys to work at Andy's studio and have her own designated work station. When Carys entered the studio that was filled with LEGO pieces in all shapes and sizes, her eyes immediately lit up.

In these 7 days, Andy assisted Carys in designing her LEGO home, while Carys' mother took time off from her job to work with the Wish Team volunteers to make the 7 other identical LEGO homes. This project that looked impossible was finally accomplished.

We now have the pleasure of having one of the LEGO homes in our Make-A-Wish office. Thank you, Carys!







# 「設計遊戲就是我夢想的人生角色」

# "Designing Games Is The Dream Role In My Life."

願望童Brian希望成為遊戲設計員,全因治療期間,收到一部遊戲機。其中一個遊戲讓他印象深刻,不但陪伴他在醫院大部份的時間,更讓他專注投入在遊戲中,分散一些注意,所以他慢慢萌生設計遊戲的想法,希望透過遊戲幫助同樣經歷或者面對困難的人。

這個意義十足的願望令願望團隊十分動容,亦馬上聯絡合作伙伴,香港著名的手機遊戲開發商兼營運商之一Madhead參與這個願望歷程。

在半年期間,願望團隊為Brian設計願望,進行模擬面試,關心他在Madhead的情況,團隊見證他由戰戰競競,擔心自己 面試的表現到充滿信心分享自己的經歷,完全感受到他對遊戲 設計的熱愛。

Brian分享:「實現願望前,我想像過如果我可以選擇一間遊戲公司工作,我希望能夠加人Madhead團隊學習。我真的沒法想像現時我有這個機會!這兩個月,我真的大開眼界。一開始由十樣搞不懂的事情,到逐件逐件解決,我學懂了十件事情,這份滿足、成就感是無法取代的。我更第一次接觸了遊戲引擎,見識課本以外的知識,現在的我更確定自己將來的目標,好好珍惜現時學到的知識,盡力填補不足的地方,積極裝備自己!」

Madhead創辦人Terry:「Little things make a big difference! 一收到願望成真基金的邀請,我們一口答應,並很高與見證Brian實現願望。無論對我或者同事,這個願望都可以帶來很大的影響。」

實現願望後,Brian更不時參與義工活動,希望為基金出一分 力,讓更多願望童可以擁有改寫一生的願望。



Brian's Wish of becoming a game programmer came from receiving a game console during his medical treatment. Gaming kept his company at the hospital. It helped distract his attention and inspired him to become a game programmer. His Wish is to design games that helps people facing similar medical situation to overcome the difficulties during recovery.

This meaningful Wish touches our Wish Team deeply. The Wish Team immediately contacted our partner Madhead, an award-winning mobile game developer and distributor from Hong Kong, to participate in Brian's Wish journey.

During the half year of his Wish journey, the Wish Team helped Brian to accomplish his Wish, practised mock interviews with him and closely monitored his situation at Madhead. The Wish team witnesses his growth from being nervous about his interview performance, to becoming very confident sharing his experiences. The Wish team can fully feel his passion towards game programming.

Brian shared, "Before fulfilling my Wish, I imagined if I could choose working in a game developer company, I would like to go to Madhead to learn. I can't imagine I have the opportunity now! During the two months of work experience, it has really opened my eyes to the industry. I started off as being inexperienced, then I learnt how to tackle problems faced at work one by one. The sense of accomplishment from learning new things at work is irreplaceable. I also touched on a game engine for the first time, which is something you won't learn on a textbook. Now that I am more certain about my future career goal, I will cherish the knowledge I learnt from this experience and work on my shortcomings to better equip myself."

Madhead's founder Terry responded, "Little things make a big difference! As soon as we received the invitation from Make-A-Wish, we agreed to help Brian without hesitation. We are so happy to witness Brian's Wish come true. This Wish means and influences a lot, not just to me but also to my team."

After fulfilling his Wish, Brian participates in volunteer activities from time to time, hoping to contribute to Make-A-Wish so that more wishful children could rewrite their lives.

鳴謝Acknowledgement: Madhead

◀ Madhead創辦人 Founder of Madhead: Terry

### 【賽馬會願望樂園計劃 - 一起過中秋】

# The Jockey Club Wish Planet Project - Celebrate Mid-Autumn Festival Together





願望成真基金在今年中秋節期間分別為香港兒童醫院住院病童、醫護人員及職員準備了不同的線上中秋活動,讓大家在這個象徵溫馨團圓的日子裡,一起感受濃厚的節日氣氛。

我們一連兩星期舉辦了中秋節線上特備活動讓住院病童參加。活動中,小朋友與爸爸媽媽合力製作獨角獸造型燈 籠,既可愛又充滿溫情。我們亦為醫護人員和職員舉辦了「花·燈·籠」為主題的照顧者工作坊。活動以園藝結合 藝術創作,參加者利用乾花材料製作押花燈籠。活動不但應節,更能讓參加者認識不同園藝活動如何為病童帶來療 癒身心的力量。

願望團隊很高興聽到參加者分享從中體驗到園藝活動的好處和樂趣,而且可以製作節日心意禮物,十分有意義!

This autumn, Make-A-Wish had prepared different online festive activities for child patients, healthcare professionals and staff at the Hong Kong Children's Hospital ("HKCH") respectively, so they could all revel in the joy of the Mid-Autumn Festival.

We held two seasonal online visits for child patients at the HKCH. Together with their parents, child patients created adorable unicorn lanterns which were full of love. We also organized a workshop for healthcare professionals and staff at HKCH with the theme -- "Flowery lantern". Participants used pressed flowers to design their own flower lanterns. The festive activity allowed participants to experience and appreciate the benefits brought to child patients through workshops incorporating horticultural activities with art.

We are glad to hear participants sharing that they were able to experience the benefits and fun of horticultural activities, and it was meaningful to create a festive gift at the workshop!"









### JPS 畫廊×How2Work×BELOWGROUND — 《願望成真》 慈善團體展

### JPS Gallery×How2Work×BELOWGROUND — "Make a Wish Charity Group Show"



感謝JPS畫廊與How2Work 和BELOWGROUND攜手 呈獻《願望成真》慈善團體 展。此次慈善展為願望成真 基金合共籌得逾\$240,000, 以幫助有需要的兒童。

JPS Gallery joined hands with How2Work and

BELOWGROUND to present the "Make a Wish Charity Group Show". This exhibition was a philanthropic initiative, and raised over \$240.000 for Make-A-Wish Hong Kong to support more Wishes.

参與藝術家 Participating Artists include:

李思汝 (Afa Annfa), b.wing, 趙鎔婷 (Elaine Chiu), Jackie Lam a.k.a. 009, 鲍家昇 (Kasing Lung), 章柱基 (Kila Cheung), 小川耕平 (Kohel Ogawa), 七 星夢海 (Muu Nanahoshi), Okokume, Okrabelo, 梁旭 (Teddy Leung) and 楊學德 (Yeung Hok Tak)。

### No Time Like Present拍賣會 - 余文樂×佳士得 No Time Like Present auction - Shawn Yue×Christies



Thank you Mr. Shawn Yue and

Christie's for organizing No Time Like Present auction and donating part of the proceeds to support our mission to serve children with critical illnesses.

### 一份禮物派出兩份愛心

#### Wrapping this Christmas with double happiness



Toys" R" Us Hong Kong延續愛心第3年,由12月1至27日期間,只要到玩具"反"斗城分店購物,然後捐出HK\$10予願望成真基金,就可享慈善禮物包裝服務,攜手讓今個聖擬散發雙倍愛心。

To celebrate this Christmas, you can support our charity gift wrapping campaign at Toys"R"Us Hong Kong! For every donation of HK\$10, you can enjoy the gift wrapping service after purchases at the stores of Toys"R"Us Hong Kong.

### 期間限定一願望熊配對月捐計劃 Limited Offer - Wish Bear Matching x Monthly Donation





All new monthly donors (HK\$200/month or above) can receive a Wish Bear as a welcome gift! At the same time, our Wish Team will send a Wish Bear to children with critical illnesses for you.



在此申請 APPLY NOW

計劃時間: 即日起至12月31日 Campaign period: until 31 Dec

### OLAY FIND YOUR LIGHT節日限定套裝 OLAY FIND YOUR LIGHT Festive Pack



凡於屈臣氏(門市及網店)購買任何 OLAY FIND YOUR LIGHT 節日限 定套裝,OLAY將捐出HK\$5予願望 成真基金,以幫助患有重病的兒童 燃亮希望光芒。

活動更有幸邀請香港輪椅劍擊運 動員余翠怡小姐及願望童子恩一起 拍攝宣傳短片,介紹他們的願望故 事,讓大眾感受願望帶來的希望力 量。

For every purchase of OLAY FIND YOUR LIGHT Festive Pack at Watsons (Stores/online stores), OLAY will donate HK\$5 to Make-A-Wish Hong Kong to light up hope to our children with critical illnesses.

We were glad to invite Hong Kong Wheelchair fencer Athlete Yu Chui Yee and our Wish Child Tsz Yan to share their inspiring Wish Stories for this campaign!

活動時間:即日至2022年1月2日 Campaign period: until 2 Jan 2022

### DFS Hong Kong: 節日倒數月曆慈善活動 DFS Group: Holiday 2021 World of Wonder Advent Calendar



DFS香港分店展開2021慈善活動,鼓勵顧客透過捐款予願望成真基金,分享節日快樂。活動成功籌得HK\$194.000,支持基金實現顯望的工作。

The DFS stores in Hong Kong kicked off its Holiday 2021 "Give Joy" campaign by engaging customers with a lifesize advent calendar and encouraging them to give joy with a donation to Make-A-Wish Hong Kong. The campaign successfully generated HK\$194,000 to support Make-A-Wish Hong Kong's wish-granting services.

#### 香港加拿大商會周年晚會

### The Canadian Chamber of Commerce in Hong Kong's 2021 Annual Ball

願望成真基金榮幸成為香港加拿大商會2021年周年晚會的受惠機構,部份拍賣所得的收益將撥捐基金。

We are glad to be the beneficiary of the Annual Ball arranged by The Canadian Chamber of Commerce in Hong Kong. A portion of the proceeds at the event will be donated to Make-A-Wish Hong Kong.

特別鳴蘭以下機構贊助 Thank you to these supporting organizations (排序以 英文名字順序In alphabetical order): CONRAD Hong Kong, Dream Cruises, Edrington Hong Kong Limited, GOFO ART, Hong Thal Golf Center, Hongkong Disneyland Resort, Lai Sun Dining Limited, Memorigin Watch Company Ltd., The Peninsula Bangkok, Trinity Medical Centre, Venchi, La broderie

#### **Optimas Foundation**

Optimas Foundation一直熱心支持顯望成真基金,今年更捐出 HK\$100.000予基金,為顯望童及顯望家庭燃點希望。

Optimas Foundation has always been supportive of Make-A-Wish Hong Kong and donated HK\$100,000 to spread hope to our Wish Children and Wish Families.

### 願望成真基金×領展赤柱廣場 寶物獵人大冒險 Make-A-Wish Hong Kong×Link Stanley Plaza "The Adventures of a Treasure Hunter"









感謝領展及領展義工隊的支持,讓參加是次「童 願同享」計劃的小朋友和願望童於赤柱廣場及大 街一帶進行好玩有趣的尋寶遊戲,共渡難忘的萬

Thanks to the support from Link and Link volunteers for Kids For Wish Kids, a group of adventurous children and Wish children enjoyed a fun and exciting treasure hunt around Stanley Plaza and Stanley Main Street. Together, they had an unforgettable Halloween weekend.







感謝海港城的支持,願望童和家人可以一同參 與Pixar Fest活動、打卡之餘,更免費獲得Pixar Fest豐富紀念品,滿載而歸。

Thanks to the support of Harbour City, Wish Children and their families enjoyed the Pixar Fest. They all brought home with lovely gifts and happy memories.

### 鴻訓 ACKNOWLEDGEMENT LIST



### 機構 ORGANIZATION

Asia Miles Ltd. Asia Pacific RT (Hong Kong) Limited Belowground Limited Cresense Marketing Limited Circle K Convenience Stores (HK) Ltd. CONRAD Hong Kong Decker Asia Pacific Limited DFS Group Limited Dream Cruises Dynamic Duo Co Ltd Edrington Hong Kong Limited FUJIFILM Business Innovation Hong Kong Limited GOFO ART Greenfield Manufacturers Ltd Harbour City Hong Kong Children's Hospital Hong Kong Disneyland Hong Thai Golf Center Hong Kong Television Network Ltd How2Work JPS Art Gallery La Broderie Lai Sun Dining Limited LANDMARK Hong Kong Make It Happen Memorigin Watch Company Ltd. Michael Page International (Hong Kong) Limited Mirror Mama HK Fans Club Ocean Gospel Organization Optimas Foundation Limited P&G HK Limited Robert Half Hong Kong Limited Rockreef Investment Ltd. Sotheby's HK Limited South China Morning Post Publishers Ltd

The Hong Kong Jockey Club Charities Trust

The Canadian Chamber of Commerce in Hong Kong The Peninsula Bangkok Winco Century Limited Trinity Medical Centre Toys" R" Us (Hong Kong) Limited Utmost Star Limited

### 個人 INDIVIDUAL

Chan Wan Cheung Chung Calvin Ylu Ting Chan Chun Yat Arthur Dr Lee Kai Chung Arthur Franklin Fu Fung Kwan Yee Gu Meng Qian Lau On Yi Lee Chi Ho Lee Tak Sum Luk Dal Yee Amy Ma Wing Chung Mr Cheuna Lul Ms Cheung Sue Ann Mr Hirofumi Klyonaga Mr Kung Kin Chung Miss Ma Mei Ying Mr Shinsuke Takizawa Wai Kwok Mr Wong Sul Kwan Mr Yue Man Lok Ng Chun Hong Tse Wai Ying Wong Chung Chi Wong Tsz Wing Wong Leung Ching

Yeung Hiu Ting Yuen Barry 柳廊廷

#### 支持單位 SUPPORTER

Alice Cheung Andrew Lul Chan Ka Plk Chan Wing Sum Charlie Ng Charlotte Lau Chow Mun Ling Chevi Wong Christy Au Yeung Christy Cheung Derek Wong Fox's Image Frederick Ip Hero.Savlour Jason Li Jeffrey Joe Wong Jovy Kacy King Lok Lai Kit Yan Lee Lai Ping Lee Sau Kan Lillian Lee Lucia Ho Marco Philippa Yuen Tang Lai Ha Veronica Tse

Vespa Club Hong Kong Vincent Lau Wong Kathleen Yuen Pak Ling Yeung Kwai Shun 願望童 Alvis 願望童 Carys 願望章 Brian 腹股衛 ANSONBEAN 盧蒙敏 Amy Lo 梁譜妍 Inez Leong 超級奶爸 何基佑 Kay Ho 陳柏宇 Jason Chan 余器恰 Yu Chui Yee Alison 王詠珩 Wingheng 强喜琳 Kaye Cheung 凌斃蔚 Rosemary Ling

領用義工隊



T: 852 3101 9688 www.makeawish.org.hk E: info@makeawish.org.hk Room 805, Nan Fung Commercial Centre, 19 Lam Lok Street, Kowloon Bay, Kowloon 番港九龍九龍灣臨業街19號南豐商業中心805室



o makeawishhk

f Make-A-Wish Hong Kong 願望成真基金

in 願望成真基金





### 為禮物增添多份祝福

選擇願望成真基金線上慈善義賣平台為你的禮物之選, 除了為你的親朋好友送上祝福,你更可以將這份愛心延 績到願望童及願望家庭,為他們帶來改寫一生的願望。

### Double the Blessings

Let's support our merchandise at our online charity sales platform. Besides sending the blessings to your loved ones, you can also bring life-changing Wishes to our Wish Children and Wish Families.

特別鳴謝Pandora要心贊助一系列精美手飾作慈善義賈 Special thanks to Pandora for sponsoring their beautifully designed jewelry pieces for charity sales



立即選購 Support now